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Energiefonds  -  Middelen voor verlaging energiefactuur

De Vlaamse Regering kondigde aan dat ze eenmalig de elektriciteitsfactuur zal verlagen 
door in 2022 een deel van de openbaredienstverplichtingen via het Energiefonds te 
financieren. Het gaat om een bedrag van 166 miljoen euro dat blijkens een persbericht 
van de minister uit het Energiefonds wordt opgenomen.

1. Hoeveel middelen zitten er in het Energiefonds? Graag een overzicht voor de jaren 
2018, 2019, 2020 en 2021.

2. Op welke manier zijn deze bedragen onderverdeeld in enerzijds lopende middelen en 
anderzijds reserves?

3. Hoeveel middelen komen er jaarlijks in het Energiefonds en vanwaar komen deze 
ontvangsten? Graag een overzicht per bron van ontvangst.

4. Welke concrete bestemmingen van de middelen uit het Energiefonds zijn al bepaald? 
Voor welke bestemmingen moeten er nog middelen toegewezen worden? Om welke 
bedragen gaat het telkens? 

5. Betreffen de 160 miljoen euro extra middelen t.o.v. wat in 2021 gereserveerd werd? 

6. Is dit eenmalig of ook voor de komende jaren?

7. Er wordt gesproken over reserves.

Welke reserves zijn dit en hoeveel bedragen die?

8. Wat is de projectie voor de komende 4 jaar op vlak van inkomsten en uitgaven van 
het Energiefonds?



ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 126 van 25 oktober 2021
van STAF AERTS

1. Zie vraag 3 voor de ontvangsten. Saldo’s op begrotingsfondsen worden elk jaar 
overgedragen. Begin 2018 bedroeg de overdracht 61 miljoen euro. Begin 2021 bedroeg 
de overdracht 121 miljoen euro. Rekening houdende met de geraamde ontvangsten en 
uitgaven van 2021, zou deze overdracht eind 2021 terug dalen tot ongeveer 100 
miljoen euro waarna dit resterend saldo volledig inzetbaar is in 2022 ter verlaging van 
de energiefactuur. Dit bedrag wordt nog in de loop van 2022 aangevuld met een deel 
van de nieuwe ontvangsten, eveneens ter verlaging van de energiefactuur.

2. Zie vraag 1, de reserves van het Energiefonds worden afgebouwd.

3. Zie het overzicht hieronder:

Miljoen euro (kasontvangsten) 2018 2019 2020 2021 Totaal
Energieheffing 244,9 133,2 133,4 135,2 646,7
Heffing directe lijnen 0 0 0,2 0,2 0,4
Supercapregeling 0 10,0 4,8 5,0 19,8
Administratieve boetes handhaving  energieprestaties 
gebouwen

2,8 2,8 1,5 2,0 9,1

Administratieve boetes handhaving VREG 0 0 0 24,3 24,3
Europa en overige 0,3 0,4 0,5 0 1,2
Toelagen Vlaams Klimaatfonds 0 53,3 0 11,2 64,5

Totaal 248 199,7 140,4 177 766

4. Zie antwoord op vraag 1. Het saldo van het Energiefonds van eind 2021 wordt volledig 
ingezet voor het onder controle houden van de energiefactuur.  Voor details aangaande 
de overige reeds bestemde middelen, wordt verwezen naar de aan het parlement 
voorgelegde Beleids- en begrotingstoelichting Energie en Klimaat BO 2022 en zijn 
voorgangers.

5. Zie de antwoorden op vragen 1 en 4. 

6. De beslissing over de 166 miljoen euro is éénmalig. Daarnaast kunnen ook komende 
jaren hiervoor in principe nog middelen in het Energiefonds worden gereserveerd voor 
zover er hierover geen andere beslissingen worden genomen door de regering. Deze 
middelen zullen lager liggen dan deze van 2022 (bv. ruw geraamd hoogstens 50 à 70 
miljoen euro in zowel 2023 als 2024) aangezien in 2022 het saldo van het fonds wordt 
ingezet.

7. Zie antwoord op vraag 1.

8. Onder constant beleid en behoudens eenmalige ontvangsten, verwachten we voor 
volgende jaren dat de ontvangsten van het Energiefonds stabiel zullen blijven. Op basis 
van de aangekondigde bijkomende klimaatmaatregelen op 5 november 2021 wordt een 
heffing op niet residentiele aardgasaansluitingen voorbereid. De inkomsten van deze 
heffing zullen aan het energiefonds toegewezen worden.

https://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1764324

